
Veliko i malo početno slovo 

   Tijekom školovanja u osnovnoj školi, višekratno ste ponavljali pravila o pisanju velikog 

početnog slova. Svaki narod ima svoj sustav pravila: u pojedinim se jezicima sve imenice pišu 

velikim početnim slovom. Pravila hrvatskog pravopisa morate usvojiti na razini automatskog 

pisanja, to znači da ih primjenjujete bez razmišljanja. 

OSOBNA IMENA, PREZIMENA I NADIMCI: 

1. Velikim se početnim slovom pišu sva imena, prezimena i nadimci koji se sastoje od jedne 

ili više riječi:  

Marija Jurić Zagorka, Jakov Novak Buco     

Ante Starčević imao je nadimak Otac Domovine. 

Hunski vladar Atila nosio je nadimak Bič Božji.  

 

Isto pravilo vrijedi i za pisanje imena bogova i ostalih božanskih osoba:  

 

Bog Otac, Blažena Djevica Marija, Gospa Žalosna.  

 

VAŽNO: Ukoliko se u višerječnim imenima nalaze veznici i prijedlozi, oni se samo pišu 

malim početnim slovom – Ivan bez Zemlje – to ne vrijedi za zamjenice koje pišemo 

velikim početnim slovom: Bik Koji Sjedi. 

ZEMLJOPISNI nazivi:  

    Navedena pravila vrijede i za pisanje :  

1. Imena država/ Japan je Zemlja Izlazećeg Sunca, Republika Bosna i Hercegovina/ 

 kontinenata  / Južna Amerika/  

 naselja /Slavonski Brod, Sveti Ivan Zelina; Blato na Cetini, Rim ili Vječni Grad/ 

  

2. Ostali zemljopisni pojmovi- koji obuhvaćaju šira zemljopisna područja- pišu se samo na 

početku naziva velikim početnim slovom (izuzetak su vlastite imenice!).  

Park prirode Papuk  

Imotska krajina  

Plitvička jezera  

Vidova gora je na otoku Braču  

Beringov prolaz, Jadransko more  

Pogledajte videolekciju o pisanju velikog  početnog slova. Možete zaustavljati prezentaciju i 

bilježiti u svoje bilježnice pravila koja će vam biti nova. U prezentaciji imate i poveznicu za kviz u 

kojem možete provjeriti svoja znanja.  

https://www.youtube.com/watch?v=IGGEHDvfUb8&fehttps:// 

  

https://www.youtube.com/watch?v=IGGEHDvfUb8&fehttps://


- pripadnost po narodu, mjestu, pokrajini –piše se uvijek velikim početnim slovom!  

        Ja sam Splićanin, Dalmatinac, Hrvat.  

- pripadnost po vjeri, političkoj stranci ili pravcu u kulturi-piše se malim početnim slovom:  

       Ljudevit Gaj bio je katolik i ilirac.   

 

-  Prisjetite se pravila o pisanju ulica, trgova, cesta: 

 

Trg Marka Marulića / Marulićev trg   

Ulica slobode/ Ulica Hrvatske mornarice/  

Cesta sunca/ Poljička cesta 

 -  pravila o pisanju posvojnih pridjeva koji završavaju na:  

-ov, -ev, -in  (uvijek se pišu velikim početnim slovom!)  

-ski,-ški,-čki (ovi se pridjevi mogu dvojno pisati: u pravilu se pišu malim početnim slovom, ali 

kada su na početku naziva ustanove, ulice, nagrade… tada ih pišemo velikim početnim slovom)   

  Primjeri: 

 Hajduk – Hajdukov – hajdučki – Hajdučko srce (naziv nagrade) 

Split – splitski – Splitski festival  

Učenik sam Pomorske škole Split. 

U Republici Hrvatskoj postoji više pomorskih fakulteta, ali  želim upisati Pomorski fakultet 

Sveučilišta u Splitu. 


